
GRAU CRIMINOLOGIA - COMISSIÓ MIXTA 
ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ MIXTA DEL GRAU 

29 ABRIL 2021 
 
El dia 25 d’abril de 2021, el coordinador del Grau en Criminologia convoca reunió 
de la comissió mixta (Alumant-Professorat) del grau de Criminologia a celebrar 
el dia 29 d’abril del 2021, entre 16 i 18 hores amb el següent ordre del dia: 
 
1. Aprovació acta sessió anterior 
2. Informe del coordinador del grau sobre el desenvolupament del segon 
semestre i previsions pel curs 2021-2022 
3. Discussió sobre el paper de la Comissió mixta. 
4. Valoració sobre la docència virtual. 
5. Feed-back a l’alumnat en l'avaluació continua 
6. Propostes de reforma del pla d'estudis del grau 
7. Torn obert de paraules 
 
 
El dia 29 d’abril de 2021 es  realitza de manera virtual la reunió programada la 
que assisteixen les següents persones: Laura Sánchez (delegada de 
criminologia de segon); Carlos Giménez (Delegat de criminologia de tercer); 
Joana Mampel (delegada de criminologia de quart); Adrián Ruiz (delegat de 
doble grau de tercer); Tania García Aliaga  (Delegada doble grau quart); Alex 
Mateo (delegat doble grau cinquè); Helena Mulero (coordinadora de pràcticum, 
Menció Prevenció i Seguretat); Esther de la Encarnación (Coordinadora de 
Prácticum, Menció Execució Penal); Anna Meléndez (sotscoordinadora del grau 
de criminologia); Marc Ajenjo (Representat professorat sociologia); Elena 
Garrido (representant professorat psicologia); María José Rodríguez 
(representant professorat Dret) i  Josep Cid (coordinador del grau de 
criminologia), que actua com a secretari en funcions de la Comissió Mixta.  
Excusen la seva assistència: Arantxa Hernaez (Coordinadora pràcticum 
Execució Penal), Noelia Igareda (Coordinadora doble grau Criminologia+Dret),  
Jonathan Maldonado (Delegat criminologia tercer) i Andrea Roman (delegada de 
criminologia de tercer). 
 

1. Aprovació acta 

S’aprova l’acta de la sessió anterior. 

 

2. Informe Coordinador del grau 

El coordinador divideix el seu informe en tres parts: 

Desenvolupament del primer semestre del curs (2020-2021) 

(i) Explica el desenvolupament del curs, relatant que es va començar amb un 
model de docència mixta i indicant que es va haver d’alterar a partir del novembre 
del 2021 (3ª onada)  a un model de docència online.  



(ii) Resumeix les  enquestes de satisfacció del primer semestre, pel que fa a la 
satisfacció amb el grau, mostrant que indiquen una satisfacció que considera 
bona a primer i quart curs (7  i 6,6 de valoració global) i una valoració que 
considera d’aprovat just (5,6) als cursos de segon i tercer. Indica que és una 
pauta que es repeteix i atribueix el relatiu empitjorament a la  situació de docència 
mixta (o online), que considera que genera una valoració més negativa que la 
docència presencial. 

(iii) També es refereixi a les  enquestes de satisfacció del professorat del primer 
semestre, que considera  globalment bones 3,12/4 de mitjana, indicant que és  
una mica superior a la mitjana de la UAB i de la Facultat de Dret (3,08). Destaca 
que l’item més feble és el de l’avaluació continuada (“Aquest professor aprofita 
els resultats de l’avaluació per fer-nos comentaris que ens ajuden a millorar” 
(2,87). Alhora assenyala que existeix dispersió en les valoracions del 
professorat, amb casos de valoracions que considera no positives, en l’entorn 
del 2. En aquests casos, indica que les accions que realitza són les següents: 
parlar amb els professors i, en el seu cas, amb les direccions dels departaments, 
per tal que realitzin plans de millora per l’assignatura (amb el propi professor o 
amb un altre).  

Desenvolupament del segon semestre del curs (2020-2021) 

(i) Explica que el segon semestre va començar amb docència mixta a primer i 
online a la resta de cursos, que va poder ampliar-se a segon a partir de març del 
2021, ja que es permetia que la Facultat estigués ocupada al 30%. Lamenta que 
no  s’hagi permès estendre la docència mixta a tots els cursos. 

(ii) Resumeix la reunió amb delegats el dijous 15 d’abril del 2021, per tal de rebre 
informació sobre el funcionament del curs, i indica els punts més general dels 
que es va parlar:  

a) Tema del feed-back que reben per part del professorat que l’alumnat 
considera en alguns casos insuficient. 

b) Problemes concrets amb algunes assignatures (manca de material de 
suport en les classes virtuals) 

c) Reconeixement de l’avaluació continuada en la part final, corresponent a 
la feina que suposa 

d) Problemàtica de l’avaluació de les persones amb Covid-19 
e) Problemàtica de que el TFG, sent anual, comenci a desenvolupar-se unes 

setmanes després del començament del curs. 

(iii) El coordinador explica que va parlar amb els professors afectats i va traslladar 
els punts d) i e) al deganat de la Facultat que van decidir, respecte de la primera, 
establir que la data substitutiva seria la de la recuperació i que en cas de solució 
alternativa, en que l’alumne hauria de ser escoltat, ho hauria d’aprovar el 
coordinador del grau. Respecte del tema del TFG indica que el deganat tractarà 
que el procés d’assignació s’acceleri, perquè es pugui començar el TFG al 
principi de curs. 



(iv) Indica que en la primera setmana de maig es procedirà a realitzar les 
enquestes de grau, assignatura i professorat 

 

Previsions curs 2021-2022 

(i) Indica que la Facultat de Dret treballa amb la previsió que el curs 2021-2022 
tingui presencialitat plena, si bé mantenint les condicions de seguretat a les aules 
(mascaretes i ventilació). 

(ii) Explica el pla d’atenció tutorial per alumnat de primer, oferint a l’alumnat que 
ho desitgi un professor que el tutoritzi durant el curs de primer.  

(iii) Manifesta  que durant el curs 2021-2022 s’espera portar a terme les 
graduacions de les promocions dels cursos 2016-2020 i 2017-2021 

(iv) Planteja la idea de realitzar una jornada de trobada de graduats de 
criminologia a la primavera del 2022. En el marc de la commemoració del 50 
aniversari de la Facultat de Dret.  

(v) Finalment fa referència a que un punt del pla de millora del grau és que tot el 
professorat de primer curs tingui valoracions per sobre del 3. Indica que encara 
no s’ha aconseguit, però espera que en el curs 2022-2023 estigui aconseguit. 

 

3. Discussió sobre el paper de la Comissió Mixta 

(i) El coordinador explica que en diverses reunions el professorat ha manifestat 
insatisfacció perquè la Comissió Mixta es convertís en un espai per la transmissió 
de queixes en lloc  de ser un espai constructiu per la millora del grau i considera 
que creu que existeix un cert consens en recuperar l’esperit original d’aquesta 
comissió. 

(ii) La professora Elena Garrido, que ha fet aquesta demanda en diferents 
ocasions, intervé plantejant les següents idees. En primer lloc, considera que les 
queixes concretes han de ser adreçades en primera instància al professorat i, en 
segon terme al coordinador del grau, i només en última instància poden arribar 
a la Comissió Mixta. En segon lloc, considera que la Comissió mixta ha de tenir 
un contingut bidireccional, en el que s’incloguin propostes de millora de l’alumnat 
cap el professorat i del professorat cap l’alumnat. 

(iii) Els integrants de la Comissió mixta manifesten el seu acord amb la proposta 
de la professora Garrido i per tant s’acorda  que la Comissió mixta tracti temes 
generals per la millora del grau amb el contingut bidireccional al que al·ludeix la 
professora Garrido. 

 

4. Valoració sobre la docència virtual 

(i) Diversos professors manifesten preocupació per la manca de participació en 
les classes virtuals i pel que es considera un rendiment insuficient, en particular, 



en el segon curs del grau. El professorat és conscient que la situació de l’alumnat 
de segon és molt difícil ja que és un curs que concentra moltes assignatures en 
que l’ensenyament presencial és molt necessari. La Comissió delega en el 
coordinador de grau que faci una crida a l’alumnat d’aquests curs perquè 
s’esforci el més possible en aquest final de curs. 

 

5. Feed-back a l’alumnat en l’avaluació continua 

(i) El coordinador expressa el seu acord amb la demanda de l’alumnat que 
existeixi un adequat feed-back per part del professorat, per tal que l’alumnat 
durant el curs pugui conèixer el seu progrés.  

 

6. Propostes de reforma del Pla d’Estudis 

(i) El coordinador manifesta que el Pla d’Estudis ha d’estat adaptat a les noves 
exigències que requereix la societat als criminòlegs i, en aquest sentit, planteja 
la idea de si a la menció de Prevenció i Seguretat s’hauria de reforçar la 
competència de l’alumna en la prevenció del frau informàtic i de la prevenció de 
la delinqüència en l’empresa. 

(ii) Intervenen la professora Mulero i la professora Rodríguez per plantejar la 
conveniència d’obrir un període de reflexió sobre aquesta reforma del pla 
d’estudis que, en principi, consideren convenient. S’acorda obrir un període de 
reflexió sobre aquesta qüestió. 

 

7. Torn obert de paraules 

(i) Es planteja la problemàtica de la realització de l’Erasmus a la Universitat 
Erasmus de Rotterdam per la dificultat de trobar assignatures compatibles per 
part de l’alumnat de criminologia. S’acorda traslladar el problema a la vicedegana 
de mobilitat, la Dra Igareda. 

(ii) L’alumnat del doble grau planteja el problema de la manca de possibilitat de 
realitzar assignatures de les mencions. Es traslladarà la qüestió a la vicedegana 
de dobles graus, la Dra. Igareda. 

(iii) La professora Garrido planteja la necessitat de prendre consciència sobre la 
importància que l’alumnat no faci faltes d’ortografia i que els correus electrònics 
que enviï al professorat estiguin escrits amb la formalitat necessària. S’obre un 
debat sobre aquest tema ja que s’indica no sempre el professorat és exemplar. 
Finalment, existeix acord en que és important que l’alumnat prengui consciència 
de la importància d’aquestes competències pel seu futur professional. 

(iv) La delegada de criminologia de quart vol que consti l’agraïment de l’alumnat 
a les coordinadores de pràcticum i al professor Francesc Xavier Moreno, per 
haver substituït amb conferències al professor Ferran Alonso, mentre aquest ha 
estat de baixa. 



I sense més assumptes  a tractar s’aixeca la sessió, a les18 hores del dia 29 
d’abril del 2021, 

 

 

Josep Cid 

Secretari (en funcions) de la Comissió Mixta 


